

九州歯科大学大学院生の研究環境とそれに伴う意識の調査

稲 永 清 敏^{1,7} ・ 高 田 豊^{2,7} ・ 豊 野 孝^{3,7}
荒 井 秋 晴^{4,7} ・ 後 藤 哲 哉^{5,7} ・ 西 原 達 次^{6,7}

¹九州歯科大学健康促進科学専攻生命科学講座生理学分野

²九州歯科大学健康促進科学専攻健康増進学講座総合内科学分野

³九州歯科大学健康促進科学専攻生命科学講座口腔組織機能解析学分野

⁴九州歯科大学口腔機能科学専攻医療人間形成学講座総合教育学分野

⁵九州歯科大学健康促進科学専攻生命科学講座頭頸部構造解析学分野

⁶九州歯科大学健康促進科学専攻健康増進学講座感染分子生物学分野

⁷九州歯科大学自己評価部会

平成 20 年 7 月 3 日受付

平成 20 年 8 月 27 日受理

A Survey of the Research Conditions and Attitudes of Graduate Students in Kyushu Dental College

Kiyotoshi Inenaga¹, Yutaka Takata², Takashi Toyono³,
Shusei Arai⁴, Tetsuya Goto⁵ and Tatsuji Nishihara⁶

¹Division of Physiology, Department of Biosciences,

²Division of General Internal Medicine, Department of Health Promotion,

³Division of Oral Histology and Neurobiology, Department of Biosciences,
Science of Health Improvement,

⁴Division of General Education, Department of Clinical Communication and Practice,
Science of Oral Functions,

⁵Division of Anatomy, Department of Biosciences,

⁶Division of Infections and Molecular Biology, Department of Health Promotion,
Science of Health Improvement,

Kyushu Dental College, Kitakyushu, Japan

E-mail: ine@kyu-dent.ac.jp

As far as we know, the attitudes and working conditions of graduate students of dental schools in Japan have never been surveyed. Kyushu Dental College has recently conducted a survey of the research conditions and attitudes of graduate students as part of a program of educational reform in the school. The second, third, fourth grade graduate students in the college were surveyed by questionnaire. A total of 35 of 43 students responded.

Some of the important findings were as follows:

1. Levels of satisfaction with the major subjects were higher than those for the minor